MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS BELARUSIAN STATE UNIVERSITY FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS Department of International Law

Wu Bingqian У Бинцянь

COMPARATIVE LEGAL ANALYSIS OF MARRIAGE RELATIONS WITH A FOREIGN ELEMENT IN CHINA AND BELARUS

master's thesis

7-06-0421-01 Jurisprudence

Profiling: International Business Law

Scientific supervisor. Elena Leanovich PhD, Associate Professor

Admitted to defense "_____2024 Head of the Department of International Law ______S. M. AnanichPhD, Associate Professor

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis:66 p, 65 sources.

2. Keywords: MARRIAGE, MARRIAGE RELATIONS, SPOUSES, FOREIGNERS, FOREIGN ELEMENT, LEGAL REGULATION, CHINA, BELARUS, EXPERIENCE, FOREIGN COUNTRIES, IMPROVING LEGISLATION AND PRACTICE.

3. The content of the work

Object of the study is a set of relationships arising from marriage relations with a foreign element in China and Belarus.

Subject of the study are normative legal acts and the results of scientific research, law enforcement practice on the topic of the work.

The aim of the thesis: is to formulate recommendations on the possible improvements to the legal regulation of marriage with a foreign element in China and Belarus.

Methods of research: the methodological basis of the research of the master's thesis is made up of general scientific methods of cognition, such as comparative legal, historical legal, formal logical, systemic structural, etc.

Results: The master's thesis presents a comparative legal analysis of marital relations with a foreign element in China and Belarus, in particular, the concepts and theoretical foundations of marital relations with a foreign element are considered; a comparative analysis of the legal regulation of marital relations with the participation of foreigners in China and Belarus is carried out; directions for improving legislation are identified and the practice of marital relations with foreign participation. The elements of scientific novelty of the obtained results are the conclusions and effectiveness of the conducted research.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: The field of possible practical application of the obtained results is the practical activity of state bodies and structures regulating marital and family relations. The conclusions obtained in the course of the study can be used in the practical activities of specialists in the field of family policy and regulation of marital relations, law-making bodies in improving legislation in this area, as well as in further scientific research and in the educational process.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы:66 страниц, 65 источников.

2. Ключевые слова: БРАК, БРАЧНЫЕ ОТНОШЕНИЯ, СУПРУГИ, ИНОСТРАНЦЫ, ИНОСТРАННЫЙ ЭЛЕМЕНТ, ПРАВОВОЕ РЕГУЛИРОВАНИЕ, КИТАЙ, БЕЛАРУСЬ, ОПЫТ, ЗАРУБЕЖНЫЕ СТРАНЫ, СОВЕРШЕНСТВОВАНИЕ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВА И ПРАКТИКИ.

3. Содержание работы

Объектом исследования является совокупность отношений, возникающих из брачных отношений с иностранным элементом в Китае и Беларуси.

Предметом исследования являются нормативно-правовые акты и результаты научных исследований, правоприменительная практика по теме работы.

Цель диссертации: сформулировать рекомендации по возможному совершенствованию правового регулирования брака с иностранным элементом в Китае и Беларуси.

Методы исследования: методологическую основу исследования магистерской диссертации составляют общенаучные методы познания, такие как сравнительно-правовой, историко-правовой, формально-логический, системно-структурный и др.

Результаты: В магистерской диссертации представлен сравнительноправовой анализ брачных отношений с иностранным элементом в Китае и Беларуси, в частности, рассмотрены концепции и теоретические основы брачных отношений с иностранным элементом; проведен сравнительный правового регулирования брачных отношений анализ участием с Китае иностранцев Беларуси определены направления В И совершенствования законодательства и практики супружеских отношений с иностранным участием. Элементами научной новизны полученных результатов являются выводы и эффективность проведенного исследования.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Используемые материалы и результаты дипломной работы являются надежными. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: Областью возможного практического применения полученных результатов является практическая деятельность государственных органов и структур, регулирующих брачносемейные отношения. Выводы, полученные в ходе исследования, могут быть использованы в практической деятельности специалистов в области семейной политики и регулирования супружеских отношений, законотворческих органов при совершенствовании законодательства в этой сфере, а также в дальнейших научных исследованиях и в образовательном процессе.